
Hans
Schleiffert

is kwartiermaker bij 

Nu Niet
Zwanger

Nu Niet Zwanger ondersteunt 
vrouwen en mannen in kwetsbare 
omstandigheden om een 
bewuste, geïnformeerde keuze 
te maken over het moment van 
hun kinderwens, zodat zij niet 
onbedoeld zwanger raken. Collega 
Hans Schleiffert werkt al vijf jaar 
gedetacheerd voor GGD GHOR 
Nederland als kwartiermaker voor 
het programma Nu Niet Zwanger. 
Hoog tijd om eens kennis te 
maken!

Je hebt de afgelopen vijf jaar 
niet stilgezeten!

Hans: “In vijf jaar tijd is het 
programma uitgegroeid tot een 
landelijk bekende interventie 
met inmiddels 248 aangesloten 
gemeenten. En dat aantal groeit 
nog steeds! Zo bereiken we 
inmiddels ruim driekwart van de 
inwoners van Nederland.”

Maar wat doet een 
kwartiermaker precies?

“Een kwartiermaker is iemand die 
wordt ingezet om voorbereidingen 
te treffen voor de uitwerking 
van een bepaald idee. Mijn 
verantwoordelijkheid is zowel 
het werven van en acquisities 
doen naar nieuwe gemeenten 
als het opstarten van nieuwe 
programma’s. Ik kijk welke 
processen hiervoor nodig zijn, 
welke infrastructuur we moeten 

neerzetten en met welke partners 
we gaan samenwerken. In januari is 
de Gemeente Eindhoven van start 
gegaan. Ook bij de gehele regio 
Utrecht rollen we binnenkort ons 
programma uit. Daarnaast train 
en begeleid ik lokale projectleiders 
en inhoudelijk coördinatoren bij 
GGD’en. Ik train ze in de methodiek 
van Nu Niet Zwanger, vertel ze 
meer over de praktijksituaties 
en hoe ze daarmee om moeten 
gaan. Deze lokale inhoudelijk 
coördinatoren trainen op hun 
beurt weer de zorgprofessionals 
in allerlei verschillende 
zorginstellingen.”

Waar houdt Nu Niet 
Zwanger zich mee bezig?

“Met het programma richten 
we ons op mannen en vrouwen 
in kwetsbare omstandigheden 
die bijvoorbeeld bij de GGZ 
of maatschappelijke opvang 
terechtkomen. Vaak hebben ze 
complexe problemen, zoals leven 
in armoede, een verstandelijke 
beperking of psychiatrische 
problemen. Het nemen van 

We hebben het te 
weinig over onbedoeld 

zwanger raken.”
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regie op een kinderwens is niet 
voor iedereen vanzelfsprekend. 
Deze mensen hebben natuurlijk 
ook seks, maar hebben hun 
anticonceptie lang niet altijd 
op orde. Nadenken over een 
kinderwens kost hen veel 
organisatie- en denkvermogen. 
Nu Niet Zwanger verkent met hen 
de kinderwens. Hebben ze die op 
dat moment niet? Dan biedt het 
programma ondersteuning bij het 
organiseren van de anticonceptie 
van hun voorkeur.”

Heel belangrijk, dus?

“In de maatschappij is 
genoeg aandacht voor soa’s, 
genderneutraliteit en de #metoo-
beweging. En met alle recht 
natuurlijk. Maar we hebben het te 
weinig over onbedoeld zwanger 
raken. Het is vreemd dat heel veel 
instanties zich bezig houden met 
de toekomst van hun cliënten en 
dit onderwerp niet bespreekbaar 
maken.”

Vertel eens wat meer over 
het boek dat je vorig jaar 
hebt geschreven.

“We konden heel kort en krachtig 
vertellen waar het programma 
over gaat, maar dit doet de 
ingewikkeldheid die wij in de 
praktijk tegenkomen tekort. In mijn 
boek lees je 21 ervaringsverhalen. 
Door dit boek kom je erachter waar 
sommige mensen mee te maken 
krijgen in het leven. Zij hebben vaak 
geen vangnet of bijvoorbeeld een 
moeilijke jeugd gehad. Er wordt te 
makkelijk gedacht dat deze mensen 
niet gemotiveerd zijn of hun best 
niet doen. In deze verhalen lees 
je vooral hoe hard zij werken om 
overeind te blijven. Heel veel zaken 
zijn echt niet zo vanzelfsprekend 
als we graag willen geloven.”

Wat is het belangrijkste 
dat je hebt geleerd in de 
afgelopen vijf jaar?

“Dat alles dat we organiseren in 
het belang van de cliënt moet zijn. 
We denken altijd vanuit Esmee, 
onze fictieve client. Alle keuzes 
die wij maken moeten in belang 
zijn van Esmee. Voor iedereen is 
deze denkwijze interessant voor 
in je dagelijkse werkzaamheden. 
Het werk dat je doet levert impact, 
relevantie en toegevoegde waarde 
voor iemand in de praktijk. Alle 
keuzes die je maakt zijn in belang 
van je eindklant.”
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